
  P R O T O K Ó Ł   NR  V/2015 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 31 marca 2015 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 z przerwą 15-minutową w godz. 1255 – 1310 i trwało 

do godz. 1500. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecni radni: Paweł 

Lorens – nieobecność nieusprawiedliwiona. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 

 

      - Marek Aftanas 

 

      - Teresa Rygiel 
 

 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej     

w Krościenku Wyżnym, 

- Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Krościenku 

Wyżnym, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne 

na lata 2012 – 2020 za 2014 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia i ustanowienia sztandaru Publicznemu 

Gimnazjum w Krościenku Wyżnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia uprawnień do ustalania wysokości cen  

i opłat albo stanowienia o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne  
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o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia do Wojewody Podkarpackiego inicjatywy 

wystąpienia z wnioskiem o nadanie Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne odznaczenia  

I stopnia – Medal Złoty za Długoletnią Służbę. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowych. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej 

zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny 

Krościenko Wyżne. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej 

zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 

3044/2, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

20. Podjęcie apelu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Krosna z dnia 27 lutego 2015 

roku dotyczącego podjęcia przez Zarząd Województwa Podkarpackiego działań 

zmierzających do budowy łącznicy kolejowej pomiędzy linią NR 108 a linią NR 106 

oraz wsparcia przedmiotowej inwestycji ze środków Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

21. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 1. 

 Rozpoczynając V w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych  

na posiedzeniu. 

 

Ad. 2. 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały oraz rozstrzygnięcia. Zauważył, że w sesji uczestniczy 13 radnych Gminy 

Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 3. 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 

1) po pkt 13 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 

Statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym” wprowadzić pkt w brzmieniu: 

„14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania nieodpłatnie samochodu pożarniczego Star 

244 6 GBM.”; 
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Wójt wytłumaczył, iż przedmiotowy projekt uchwały dotyczy przekazania samochodu 

pożarniczego z jednostki OSP Krościenko Wyżne do jednostki OSP Potok. Wyjaśnił również, 

iż stosowne porozumienie w tej kwestii zostanie zawarte pomiędzy naszą gminą a gminą 

Jedlicze. Równocześnie poinformował, że gmina Jedlicze pisemnie zwróciła się o nieodpłatne 

przejęcie na czas nieoznaczony tegoż samochodu. Dodał, iż sprawy formalno-prawne 

związane z takim przekazaniem zostały dopięte w dniu przedwczorajszym, stąd wniosek  

o umieszczenie projektu proponowanej uchwały w porządku obrad. 

 

2) po pkt 20 proponowanego porządku obrad w brzmieniu: „Podjęcie apelu w sprawie 

poparcia apelu Rady Miasta Krosna z dnia 27 lutego 2015 roku dotyczącego podjęcia 

przez Zarząd Województwa Podkarpackiego działań zmierzających do budowy 

łącznicy kolejowej pomiędzy linią NR 108 a linią NR 106 oraz wsparcia 

przedmiotowej inwestycji ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020” wprowadzić pkt w brzmieniu: 

„21. Podjęcie apelu dotyczącego decyzji PGE Obrót S.A. w sprawie likwidacji  

od 1 stycznia 2014 roku Biura Obsługi Klienta przy ul. Hutniczej 4.”; 

 

Wójt zauważył iż, wprowadzenie ww. punktu do porządku obrad dzisiejszego posiedzenia 

związane jest z przygotowaniem treści apelu przez Komisje Rady. Uzupełniając wyjaśnił,  

iż przedmiotowy apel stanowi wyraz społecznego zapotrzebowania w zakresie przywrócenia 

Biura Obsługi Klienta w Krośnie, którego likwidacja stanowi poważne utrudnienie dla 

naszych mieszkańców. Z tego też powodu podjęcie stosownego apelu jest zasadne. 

 

3) dotychczasowe pkt 14-20 realizować w pkt 15-21; 

4) dotychczasowe pkt 21 i 22 realizować w pkt 23 i 24. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec złożył wniosek o zmianę proponowanego 

porządku obrad, tj. aby: 

5) pkt 11 proponowanego porządku obrad w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

nadania imienia i ustanowienia sztandaru Publicznemu Gimnazjum w Krościenku 

Wyżnym” realizować jako pkt 5; 

6) dotychczasowe pkt 5-10 realizować jako pkt 6-11. 

 

Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku obrad przystąpiono  

do przegłosowania złożonych wniosków tj.:  

 

1) wprowadzenia pkt 14 w brzmieniu: „14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania 

nieodpłatnie samochodu pożarniczego Star 244 6 GBM.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 21 w brzmieniu: „21. Podjęcie apelu dotyczącego decyzji PGE 

Obrót S.A. w sprawie likwidacji od 1 stycznia 2014 roku Biura Obsługi Klienta przy 

ul. Hutniczej 4.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
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- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

3) realizacji pkt 11 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia  

i ustanowienia sztandaru Publicznemu Gimnazjum w Krościenku Wyżnym”  

jako 5 w kolejności punktu porządku obrad. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz 

ze zmianami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego przyjęto porządek obrad V Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia i ustanowienia sztandaru Publicznemu 

Gimnazjum w Krościenku Wyżnym. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne 

na lata 2012 – 2020 za 2014 rok. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

11. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia uprawnień do ustalania wysokości cen  

i opłat albo stanowienia o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne  

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania nieodpłatnie samochodu pożarniczego Star 

244 6 GBM. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia do Wojewody Podkarpackiego inicjatywy 

wystąpienia z wnioskiem o nadanie Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne odznaczenia  

I stopnia – Medal Złoty za Długoletnią Służbę. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowych. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej 

zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny 

Krościenko Wyżne. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej 

zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 

3044/2, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

21. Podjęcie apelu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Krosna z dnia 27 lutego 2015 

roku dotyczącego podjęcia przez Zarząd Województwa Podkarpackiego działań 

zmierzających do budowy łącznicy kolejowej pomiędzy linią NR 108 a linią NR 106 

oraz wsparcia przedmiotowej inwestycji ze środków Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

22. Podjęcie apelu dotyczącego decyzji PGE Obrót S.A. w sprawie likwidacji  

od 1 stycznia 2014 roku Biura Obsługi Klienta przy ul. Hutniczej 4. 

23. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

24. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 4. 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR IV/2015 z IV sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 6 lutego 2015 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR IV/2015 z IV Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 6 lutego 2015 r. 

 

Ad. 5. 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania imienia i ustanowienia sztandaru Publicznemu Gimnazjum w Krościenku 

Wyżnym.” 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec jeszcze raz powitał i oddał głos Dyrektorowi 

Publicznemu Gimnazjum. 
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Dyrektor Publicznego Gimnazjum – Marek Aftanas przedstawił projekt przedmiotowej 

uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Stwierdził on, iż przedmiotowy projekt uchwały 

spowodowany wspólnym wnioskiem Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców oraz Samorządu 

Uczniowskiego dotyczy nadania imienia i ustanowienia sztandaru dla Publicznego 

Gimnazjum. Dodał, iż wspólnie wybrano tego właśnie zbiorowego patrona szkoły, czyli 

„Pokolenie Kolumbów”. Dyrektor wyraził przekonanie, iż fakt nadania imienia sprawi, że 

szkoła zyska własną tożsamość, a nadanie imienia stanowić będzie dobry walor 

wychowawczy, oddziaływujący pozytywnie na młodzież. Ponadto zaznaczył, że nadanie 

imienia i sztandaru poprawi ceremoniał szkolny, przez co uświetni uroczystości odbywające 

się w szkole i poza nią. Uzasadniając ten właśnie wybór Dyrektor podkreślił, że „Pokolenie 

Kolumbów” to przede wszystkim zwielokrotniony przykład życia świadomego, w którym 

podejmowane decyzje wynikają z poczucia odpowiedzialności. Przypomniał również,  

że Pokolenie Kolumbów to pokolenie ludzi urodzonych w obrębie roku 1920, których lata 

młodzieńcze przypadają na okres II wojny światowej. Dyrektor zwrócił uwagę, iż ludzie  

ci próbowali tworzyć jakąś lepszą przyszłość. Zaznaczył, że jedni czynili to za pomocą pióra, 

inni zaś walczyli z karabinem w rękach. Wielu z tych ludzi poniosło śmierć, część z nich 

przeżyła i stanowi świadectwo czasów wojny. Dlatego też wniosek, który został uzgodniony  

z rodzicami oraz młodzieżą o nadanie szkole imienia tego właśnie zbiorowego bohatera. 

Dyrektor zaapelował do radnych o przychylenie się do powyższego wniosku oraz jednoczesne 

zaakceptowanie proponowanego sztandaru, który stanowić będzie zarazem dobry symbol 

szkolnej tożsamości oraz nośnik działań wychowawczych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że należy przychylić się do złożonego 

wniosku, skoro taka jest wola społeczności szkolnej, która wybrała i zaakceptowała takiego 

właśnie patrona. 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 23 /2015  

w sprawie nadania imienia i ustanowienia sztandaru Publicznemu Gimnazjum  

w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Dyrektorowi Markowi Aftanasowi za 

udzielone informacje.  

 

Ad. 6. 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: Przyjęcie sprawozdania  

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 
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Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Kierownik GOPS 

zaznaczyła, że sprawozdanie to zostało bardzo dokładnie omówione na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy, dlatego w szczególności odniesie się do najważniejszych kwestii. 

Przede wszystkim zauważyła, że pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej państwa, 

która ma na celu umożliwić osobom i rodzinom przezwyciężać trudne sytuacje życiowe, które 

nie są w stanie pokonać własnymi możliwościami. Zaznaczyła, że na całą działalność Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej wydatkował kwotę 2 785 570,94 zł. Wyjaśniła, że w kwocie tej 

mieszczą się środki przeznaczone m. in. na świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny 

wraz z kosztami obsługi świadczeń, pomoc społeczną oraz koszty jej obsługi, 

przeciwdziałanie alkoholizmowi, przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, wspieranie rodziny, 

koszt przebywania dzieci w rodzinach zastępczych a także obsługa Karty Dużej Rodziny. 

Środki te wydatkowano zarówno na zadania bieżące jak i zlecone. Kierownik GOPS 

zauważyła, że pomoc osobom była udzielona w formie finansowej, usługowej oraz w formie  

pracy socjalnej. Nadmieniła też, iż wszystkie formy udzielonej pomocy zostały 

uzewnętrznione w sprawozdaniu. Poinformowała również, że zadania realizowane przez 

Ośrodek są w większości zadaniami własnymi gminy, które dodatkowo zostają 

dofinansowywane z budżetu centralnego. Kierownik GOPS powołując się na porównanie 

roku ubiegłego z rokiem 2013 zauważyła, iż zmniejszyła się liczba osób, które korzystają  

z pomocy społecznej. Zaznaczyła, że w 2013 roku liczba korzystających z pomocy społecznej 

wyniosła 682 osoby, zaś w 2014 roku liczba ta zmalała do 632 osób. Dodała, iż podobna 

sytuacja występuje na gruncie rodzin korzystających z pomocy, których liczba w 2013 roku 

wyniosła 206. Z kolei w 2014 roku liczba ta wyniosła 192 rodziny. Kierownik GOPS 

zaznaczyła, że w 2014 roku Ośrodek angażował się również w inne formy wsparcia dla osób, 

takie jak m.in. organizacja różnego rodzaju akcji i imprez okolicznościowych 

organizowanych dla dzieci oraz osób starszych, rozdysponowanie jabłek a także żywności. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał Kierownik GOPS, o ilość 

wydanych Kart Dużej Rodziny. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

odpowiedziała, że w 2014 roku wydano 339 Kart Dużej Rodziny. Łącznie Karty wydano dla 

65 rodzin wielodzietnych. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż Karta Dużej Rodziny jest bardziej 

działaniem na pokaz. Uzupełnił, iż ludzie, którzy posiadają taką Kartę krążą po różnych 

instytucjach, bowiem nie wiedzą czy mogą z niej skorzystać w danym miejscu czy też nie. 

Przeważnie ludzie ci są odprawiani, bowiem każda gmina ma na swoim terenie własne Karty. 

Przewodniczący wyjaśnił także, iż obok Kart gminnych występują także Karty o zasięgu 

wojewódzkim czy nawet ogólnopolskim. Dodał, że Karty wydawane w naszej gminie nie są 

respektowane przykładowo w Krośnie, które posiada pewną ofertę dla swoich mieszkańców. 
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Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że jako gmina 

posiadamy jedynie karty gminne. Dodała, że Karty ogólnopolskie oraz podkarpackie 

wydawane są przez Urząd Marszałkowski. 

 

Radny Edward Marszałek zauważył, iż w trakcie dzisiejszych obrad pojawił się nowy aspekt 

dotyczący spadku liczby osób i rodzin korzystających z pomocy Ośrodka. W związku z tym 

radny zapytał, jak relacja lat 2013-2014 przełożyła się na koszty funkcjonowania Ośrodka tj. 

czy koszty te również spadły. 

 

W trakcie wypowiedzi radnego Edwarda Marszałka, na salę narad przybył radny Janusz 

Szmyd. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

zaznaczyła, iż koszty te wyjdą przy okazji dokonania oceny zasobów pomocy społecznej, 

wówczas będzie można zobaczyć jak te koszty się kształtują tj. czy tych środków było więcej 

czy też mniej. Kierownik GOPS zaznaczyła, iż w związku z tym, że liczba środków 

finansowych przeznaczonych na zasiłki stałe jest większa równocześnie zwiększyła się liczba 

świadczeń. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 7. 

W punkcie siódmym porządku posiedzenia przystąpiono do przyjęcie sprawozdania  

z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko 

Wyżne za 2014 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Kierownik GOPS 

podkreśliła, że Program ten został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich oraz Komisji Budżetu i Finansów. Kierownik 

GOPS podkreśliła, że realizacja zadań wynikających z przyjętego Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny wśród 14 rodzin współpracujących z asystentem rodziny pozwoliła  

na wzmocnienie więzi rodzinnej w rodzinach mających problemy wychowawcze, zachowanie 

pełnego składu rodzin współpracujących z asystentem rodziny, współpracę z podmiotami  

z szeroko rozumianej sfery pomocy społecznej, poprawę funkcjonowania rodzin  

z problemami opiekuńczo-wychowawczymi oraz na zagospodarowanie czasu wolnego dzieci 

i młodzieży. W ramach programu „Asysten rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej 

na rok 2014” pozyskano z budżetu centralnego środki finansowe w kwocie 20 279,69 zł. 

Powyższą kwotę wykorzystano w całości. Plan finansowy zadań własnych gminy wynosił 

4 188,69 zł, z czego wykorzystano kwotę 3 901,89 zł. Łączny wydatek na to zadanie zamknął 

się w kwocie 24 180,89 zł. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań 

z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne 

za 2014 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 8. 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie sprawozdania 

z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012 – 2020 za 2014 rok”. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona,  

że uchwałą Nr XII/100/2011 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 grudnia 2011 r. został 

uchwalony Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2020. Kierownik GOPS zaakcentowała, iż w zakresie 

omawianej uchwały, corocznie ulega zmianie preliminarz wydatków realizowanych w ramach 

powyższego Programu. Równocześnie zaznaczyła, iż w 2014 roku na to zadanie 

przeznaczono kwotę 3 tys. zł. Kwota ta została w całości wykorzystana. Kierownik GOPS 

wyjaśniła również, iż środki finansowane w ramach Programu zostały przeznaczone  

na utrzymanie punktu porad psychologicznych w kwocie 2 200,00 zł. Pozostałe środki  

w ramach zadania zostały przeznaczone na szkolenie pracowników Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Dodała, że przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Krościenku 

Wyżnym działał Zespół Interdyscyplinarny do spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

W 2014 r. Zespół ten zbierał się czterokrotnie i prowadził nadzór nad 38 rodzinami,  

w związku z występowaniem przemocy w rodzinie. Kierownik GOPS zaznaczyła, że do 

każdego, indywidualnego przypadku powoływano grupy robocze do pracy z rodziną, w której 

występował ww. problem. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 
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2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012 – 2020 za 2014 rok (sprawozdanie 

w załączeniu). 

 

Ad. 9. 

W punkcie dziewiątym porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2014 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona,  

że uchwałą Rady Gminy Nr XXXII/253/2013 z dnia 19 grudnia 2013 r. przyjęto Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok. W ramach 

Programu poświęconego profilaktyce alkoholowej wydatkowano w 2014 roku kwotę 

66 990,75 zł. Wszystkie ustawowe zadania przewidziane przepisami ustawy z dnia  

26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 

zadania zapisane w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014 rok były sukcesywnie wykonywane. W ramach pierwszego z zadań 

wpisanych do Programu tj. zwiększenia dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej 

dla osób uzależnionych od alkoholu zrealizowano m. in. szkolenie członków Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz nauczycieli, wychowawców i pracowników 

socjalnych, prowadzono punkt Konsultacyjno-Informacyjny oraz podejmowano działania 

zmierzające do poddania się leczeniu odwykowemu osób uzależnionych od alkoholu.  

W ramach drugiego z zadań dotyczącego udzielania rodzinom, w których występują 

problemy alkoholowe pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed 

przemocą w rodzinie zrealizowano sfinansowanie wypoczynku letniego w formie rekolekcji 

dla dzieci i młodzieży, prowadzenie świetlicy młodzieżowej w Krościenku Wyżnym, zajęcia 

zespołu wokalno-instrumentalnego, dofinansowano obóz harcerski, przeznaczono środki na 

klub młodego szachisty i warcabisty oraz prowadzenie klubu młodzieżowego w Pustynach.  

W ramach trzeciego z zadań w zakresie prowadzenia profilaktycznej działalności 

informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych  

i przeciwdziałania narkomanii przeznaczono środki m. in. na kampanię „Zachowaj trzeźwy 

umysł”, organizację turnieju tenisa stołowego, sfinansowanie programów profilaktycznych  

w Szkole Podstawowej i Gimnazjum, doposażenie placów zabaw i rekreacyjno-sportowych, 

opłatek dla młodzieży, mikołajki dla dzieci, zajęcia aerobiku oraz dofinansowano 

Młodzieżową Radę Gminy. Poprzez czwarte z zapisanych w Programie zadań, dotyczące 

wspomagania działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych dofinansowano Klub seniora, Bractwo Trzeźwościowe, 
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przeznaczono środki na zajęcia rekreacyjno-rehabilitacyjne dla osób starszych oraz zakup 

materiałów biurowych na potrzeby pracy GKRPA. W ramach ostatniego, piątego z zadań tj. 

podejmowania interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 131 i 15 

ustawy oraz występowaniem przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego 

przeprowadzono kontrolę rynku sprzedaży alkoholu na terenie gminy. Kontrolę  

tę przeprowadziła Komenda Miejska Policji w Krośnie.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zauważył, że na 

przestrzeni lat kwota przeznaczona na Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych uległa znaczącemu zwiększeniu tj. zwiększyła się o przeszło 20 

tys. złotych. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

zaznaczyła, iż głównym czynnikiem mającym wpływ na wzrost kwoty przewidzianej na 

finansowanie Gminnego Programu, ma zwiększona liczba punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie gminy. 

 

Radny Edward Marszałek zauważył, aby przy konstruowaniu ww. Programu zwrócić 

szczególną uwagę na punkty społecznie wrażliwe, tj. te punkty gdzie problem ten występuje. 

Radny wyjaśnił, że nie chodzi o to, aby zabierać środki pewnej grupie społecznej, lecz aby 

zwrócić uwagę na okoliczność, w której rzeczywiście w danej grupie mogą wystąpić 

problemy alkoholowe. W związku z tym zaapelował, aby przy konstruowaniu rocznego 

preliminarza do Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

terenie gminy, kierować się tym właśnie kryterium. Podkreślił, iż jest to tym bardziej 

uzasadnione, gdyż wywołuje to społeczny odzew osób, które w rzeczywistości finansują te 

przedsięwzięcia. Wyjaśnił, że chodzi tutaj o osoby kupujące alkohol, które chcą mieć kontrolę 

nad tym, co dzieje się z ich pieniędzmi. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nas sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Kierownik GOPS za udzielone 

informacje. 
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Ad. 10. 

 W kolejnym punkcie porządku obrad przystąpiono do przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne 

za 2014 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie 

(sprawozdanie w załączeniu). Stwierdził ona, że ustawa z dnia 29 lipca 2005 r.  

o przeciwdziałaniu narkomanii nakłada na gminę obowiązek realizacji (jako zadanie własne 

gminy) zadań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów narkomanii na terenie 

gminy. Wyjaśniła, iż w celu zapobieżenia ewentualnemu szerzeniu się tego problemu 

samorządy prowadzą współpracę z innymi podmiotami (szkoły, placówki oświatowe, zakłady 

opieki zdrowotnej i inne). Przypomniała, iż z tej właśnie przyczyny, Rada Gminy Krościenko 

Wyżne uchwałą nr XXXII/255/2013 z dnia 19 grudnia 2013 r. przyjęła Gminny Program 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2014 rok. Pani Skarbnik 

wśród podstawowych celów Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Krościenko Wyżne wymieniła m. in.: 

1) zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem, 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychologicznej i prawnej, 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, 

konkursów plastycznych, muzycznych i innych, 

4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, 

służących rozwiązywaniu problemów narkomanii, 

5) pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętych 

ubóstwem i wykluczeniem społecznym oraz integrowanie ze środowiskiem lokalnym 

tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej. 

Skarbnik Gminy poinformowała również, iż w ramach przyjętego na 2014 rok Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii przewidziano kwotę 2 tys. zł. na realizację 5 zadań. Z zadań 

tych zrealizowano 2 zadania na łączną kwotę 700 zł. Uzupełniając wyjaśniła, że na terenie 

gminy nie występuje problem narkomanii, niemniej nie oznacza to zaniechania 

podejmowanych działań profilaktycznych, które w główne mierze skierowane są do uczniów 

Publicznej Szkoły Podstawowej i Publicznego Gimnazjum. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów 

„za” (jednogłośnie).  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2014 rok 

(sprawozdanie w załączeniu).  

 

Ad. 11. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym odbyły się następujące 

działania: 

1) zostało przygotowane sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Dokumenty te zostały przekazane do 

zaopiniowania Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krośnie, jak również zostały 

przekazane wszystkim radnym. Sprawozdanie zawiera zestawienia dochodów  

i wydatków realizowanych w 2014 roku. Zaplanowane w 2014 roku dochody budżetu 

gminy zrealizowano w 99,07 %, zaś wydatki w 95,63 %. W związku z tym rezerwa 

budżetowa w 2014 roku wyniosła 629 tys. zł. Część tej rezerwy w wysokości 329 tys. 

zł. została wprowadzona do dzisiejszego projektu dotyczącego zmian w budżecie 

gminy na 2015 rok; 

2) następna sprawa logistyczna dotyczyła przeprowadzki Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej do budynku Urzędu Gminy. Przeprowadzka ta odbyła się bardzo sprawnie 

w przeciągu 1 tygodnia. Niezbędny sprzęt wraz z innymi urządzeniami został 

przeniesiony do nowej siedziby Ośrodka. Górne pomieszczenia Urzędu Gminy 

doposażone zostały w instalację teleinformatyczną. Ponadto dokupiono meble oraz 

doposażono łazienki. W związku z tym prawie całe poddasze Urzędu Gminy zostało 

zagospodarowane na potrzeby Ośrodka. Do dyspozycji Urzędu Gminy pozostały 

pomieszczenia takie jak: archiwum, sala narad oraz dwa pomieszczenia gospodarcze; 

3) wykonano i rozliczono zadanie polegające na „Budowie oświetleń ulicznych  

w Gminie Krościenko Wyżne – oświetlenie przy ul. Parkowej”. Zadanie zrealizowano 

w terminie finansowym, wobec czego w najbliższych 3 miesiącach winna wpłynąć 

dotacja w ramach rozliczonego zadania; 

4) rozstrzygnięto przetarg na „Przebudowę drogi gminnej nr 114905R - ul. Sportowa,  

ul. Księża, ul. Centralna w miejscowości Krościenko Wyżne, Pustyny”. Do terminu 

przewidzianego na składanie ofert wpłynęło 4 oferty. Zwyciężyła najtańsza z ofert 

złożona przez Rejon Budowy Dróg i Mostów w Krośnie Sp. z o.o. Oferta firmy 

opiewała na kwotę ok. 713 tys. zł. Do tej kwoty należy jeszcze doliczyć 

wynagrodzenie przeznaczone dla inspektora nadzoru inwestorskiego w kwocie  

ok. 10 tys. zł. Łącznie zadanie zamknie się kosztami poniesionymi w wysokości  

723 tys. zł., przy kosztorysie 1 mln 56 tys. zł.; 
5) ogłoszono przetarg na dokończenie remontu budynku Domu Spółdzielczego. 

Rozstrzygnięcie przetargu nastąpi w najbliższych dniach; 

6) ponadto przesłano do Urzędu Marszałkowskiego, celem zatwierdzenia, dokumenty  

ze zmianą zakresu prac zadania polegającego na budowie parkingu przy boisku 

wielofunkcyjnym Orlik. Powyższa dokumentacja odnosi się do parkingu 

przylegającego do ul. Sportowej, który zostanie wykonany w ramach tzw. 

„Schetynówki”. Wcześniej zadanie to przewidziano jako zadanie odrębne. W związku 

z tym koszty ogólne pierwotnego zadania ulegną obniżeniu o kwotę ok. 63 tys. zł.;  

7) zakończono pozimowe sprzątanie ulic i chodników. Prace te wykonano systemem 

łączonym tj. część z nich została zlecona firmie, która odśnieżała ulice, zaś druga 
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część została wykonana przez pracowników (mieszkańców) na podstawie zawartych 

umów cywilnoprawnych. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 7 lutego 2015 r. do dnia 31 marca  2015 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Edward Marszałek, który odnosząc się  

do ZARZĄDZENIA NR IV/45/2015 z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie nieodpłatnego 

przekazania pozostałych środków trwałych do Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku 

Wyżnym, zapytał, czy wg klasyfikacji środków trwałych książka o wartości 26,25 zł jest 

środkiem trwałym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że książka ta nie jest sklasyfikowana jako środek trwały 

lecz jako pozostały środek trwały. Ponadto wyjaśnił, że wszystkie rzeczy o wartości poniżej 

trzech i pół tysiąca złotych kwalifikowane są do kategorii pozostałych środków trwałych. 

 

Ad. 12. 

 W punkcie dwunastym porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

powierzenia uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo stanowienia o sposobie 

ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 

korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, iż projekt uchwały przewiduje powierzenie 

uprawnień wójtowi w zakresie dotyczącym określania wysokości cen i opłat za korzystanie  

z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Wyjaśniła 

także, iż zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 roku o gospodarce 

komunalnej uprawnienia w zakresie określania powyższych cen i opłat należą do właściwości 

Rady Gminy. Uzupełniając zaznaczyła, iż w ustępie 2 tego przepisu ustawodawca przewidział 

możliwość powierzenia tychże uprawnień organowi wykonawczemu jednostki samorządu 

terytorialnego – wójtowi gminy. Ponadto zauważyła, że przekazanie powyższych uprawnień 

jest o tyle celowe, iż zgodnie z art. 30 ustawy o samorządzie gminnym, za gospodarkę 

mieniem komunalnym odpowiedzialny jest wójt gminy. Zastępca Wójta wyjaśniła, iż projekt 

przedmiotowej uchwały związany jest z okolicznością uregulowania na nowo od 1 kwietnia 

gospodarki mieniem komunalnym w zakresie ustalenia odpłatności za wynajem sal Domów 

Ludowych w Krościenku Wyżnym i Pustynach oraz sal znajdujących się w budynkach 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Stąd też potrzeba podjęcia przedmiotowej uchwały. 

Poinformowała także, iż szczegóły wynajmu ww. pomieszczeń zostaną określone  

w zarządzeniu wydanym przez wójta. Dodała, że na obecną chwilę obowiązują w dalszym 

ciągu zarządzenia, które określają wynajem sal Domów Ludowych. Natomiast w tym temacie 

nie ma zarządzeń, które określałyby zasady wynajmu sal w remizach Ochotniczych Straży 

Pożarnych. W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały stanowić będzie 

podstawę do wydania zarządzenia określającego zasady i ceny wynajmu ww. pomieszczeń,  

a określeni tego pozwoli uporządkować zasady wynajmu pomieszczeń o charakterze 

użyteczności publicznej. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. 
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Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 24 /2015  

w sprawie powierzenia uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat albo stanowienia  

o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 

publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (uchwała 

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec ogłosił 15-minutową przerwę w posiedzeniu  

w godz. 1255-1310. 

 

Ad. 13. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że na wniosek Dyrektora Ośrodka Zdrowia w Krościenku Wyżnym Pana 

Tomasza Marosza i po uzyskaniu pozytywnej opinii Rady Społecznej działającej przy SPG 

ZOZ w Krościenku Wyżnym proponuje się wprowadzenie zmian w zakresie statutu 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Wójt wyjaśnił,  

iż wnioskowane zmiany po pierwsze, zakładają poszerzenie działalności Ośrodka Zdrowia  

w przedmiocie udzielania świadczeń leczniczych i profilaktycznych, jak również w zakresie 

dotyczącym endokrynologii, kardiologii, onkologii, opieki hospicyjnej w domu pacjenta oraz 

badań ultrasonograficznych. Uzupełniając wytłumaczył, iż druga z wnioskowanych zmian 

dotyczy wprowadzenia w wykazie jednostek organizacyjnych SPG ZOZ w Krościenku 

Wyżnych poradni specjalistycznych, takich jak: poradnia endokrynologiczna, poradnia 

kardiologiczna, poradni onkologiczna oraz gabinetu do USG. Wójt wyjaśnił, iż wnioskowane 

zmiany spowodowane są tym, że Dyrektor SPG ZOZ Pan Tomasz Marosz widzi możliwość 

rozszerzenia działalności o wymienione specjalności w ramach przyszłorocznego kontraktu  

z Narodowym Funduszem Zdrowia. Wobec tych okoliczności powstała konieczność 

wprowadzenia przedmiotowych zapisów do statutu, aby poczynić starania o dodatkowe 

świadczenia na rzecz naszych mieszkańców. Z tego powodu propozycja wprowadzenia 

wnioskowanych zmian w zakresie statutu SPG ZOZ na dzisiejszej sesji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż powyższe stanowi przygotowanie się do 

ewentualnego wystąpienia do Narodowego Funduszu Zdrowia o zwiększenie kontraktu  

w odniesieniu do roku przyszłego jak i kolejnych lat. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdzając wypowiedź przedmówcy zaznaczył, iż efekt 

końcowy rozmów z NFZ jest trudny do przewidzenia, niemniej powyższa uchwała otwiera 

drogę do podjęcia działań w tym zakresie. 

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 25 /2015  

zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14. 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

przekazania nieodpłatnie samochodu pożarniczego Star 244 6 GBM. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że tak jak zostało to powiedziane na wstępie, samochód ten został 

zakwalifikowany jako mienie ruchome do przekazania przez Komisję do oceny przydatności 

składników majątku ruchomego, działającą w Urzędzie Gminy Krościenko Wyżne. 

Uzupełniając wyjaśnił, iż stosownym wnioskiem gmina Jedlicze zwróciła się o przekazanie 

tego samochodu, a wszelkie formalności opiniodawcze w tej kwestii zostały spełnione.  

Z tej też przyczyny potrzeba podjęcia przedmiotowej uchwały, która zakłada przekazanie 

samochodu Star 244 6 GBM, rok prod. 1989, nr podwozia 11804, nr rej. RKR J381, 

stanowiącego własność Gminy Krościenko Wyżne na rzecz gminy Jedlicze. Wójt 

wytłumaczył, iż podjęcie uchwały spowoduje przekazanie wyżej opisanego samochodu,  

a sprawa ta winna zakończyć się w ciągu najbliższego miesiąca. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż przekazanie ww. samochodu było 

warunkiem otrzymania samochodu nowszego typu.  

 

Potwierdzając powyższe Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał, iż przekazanie przez 

Komendę Miejską PSP w Krośnie dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym 

samochodu pożarniczego Star GBARt 2/17, wyprodukowanego w 2001 r., stanowiło warunek 

przekazania znacznie starszego samochodu Star 244 dla gminy Jedlicze z przeznaczeniem dla 

jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Potoku. 
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Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 26 /2015  

w sprawie przekazania nieodpłatnie samochodu pożarniczego Star 244 6 GBM (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 15. 

 Następnie przystąpiono do podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia do Wojewody 

Podkarpackiego inicjatywy wystąpienia z wnioskiem o nadanie Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne odznaczenia I stopnia – Medal Złoty za Długoletnią Służbę. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Zaznaczyła ona, że powyższy projekt uchwały przygotowany został zgodnie  

z zapisami statutu gminy przez grupę radnych. Zauważyła, iż w myśl projektu wyraża się 

wolę zgłoszenia inicjatywy do Wojewody Podkarpackiego o przedstawienie Prezydentowi 

Rzeczypospolitej Polskiej wniosku o nadanie odznaczenia I stopnia –Medal Złoty za 

Długoletnią Służbę dla Pana Jana Omachla –Wójta Gminy. Nadto poinformowała, iż wniosek 

przygotowany przez Przewodniczącego Rady Gminy o nadanie odznaczenia został już 

zgłoszony do Wojewody, niemniej jednak integralną częścią tego wniosku, zgodnie  

z zaleceniami Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego jest podjęcie stosownej uchwały przez 

Radę Gminy. Z tej też przyczyny omawiany projekt uchwały znalazł się w porządku obrad 

dzisiejszej sesji. Zastępca Wójta wyjaśnił, że w piśmie skierowanym do Przewodniczącego 

Rady wnioskuje się o spowodowanie przedstawienia Wojewodzie Podkarpackiemu stosownej 

uchwały Rady Gminy Krościenko Wyżne, celem nadania biegu dalszej procedurze przyznania 

odznaczenia. Wyjaśniła też, iż bez podjęcia stosownej uchwały ww. wniosek nie może zostać 

przedstawiony Prezydentowi Rzeczpospolitej Polskiej. Równocześnie poinformowała 

zgromadzonych, iż w tym roku planowane są uroczystości 20-lecia utworzenia Gminy 

Krościenko Wyżne, jako odrębnej jednostki samorządu terytorialnego. Z tego też powodu 

pracodawca Wójta tj. Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o nadanie odznaczenia, bowiem 

wniosek w zakresie przyznania takiego odznaczenia może zgłosić wyłącznie pracodawca. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał zgromadzonym, iż w ubiegłym roku 

Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie zgłoszenia do Wojewody 

Podkarpackiego inicjatywy wystąpienia do Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej z wnioskiem 

o nadanie odznaczenia Złoty Krzyż Zasługi. Wówczas inicjatywa ta została odrzucona w 

związku z czym potrzeba ponownego podjęcia uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek– Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 27 /2015  

w sprawie zgłoszenia do Wojewody Podkarpackiego inicjatywy wystąpienia z wnioskiem 

o nadanie Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne odznaczenia I stopnia – Medal Złoty  

za Długoletnią Służbę (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16. 

W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt ww. uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu). Stwierdził on, że art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 

(Dz. U. z 2013 r., poz. 856.) nakłada na Radę Gminy obowiązek przyjęcia niniejszego 

programu w terminie do dnia 31 marca danego roku. Wójt wyjaśnił, iż zasadniczą częścią 

ww. uchwały jest załącznik, który określa Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 

Dodał, iż Program ten ma na celu zapobieganiu zjawisku występowania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy. Wyjaśnił, iż Program szczegółowo określa zasady postępowania 

w zakresie zapewnienia opieki zwierzętom bezdomnym, ograniczenia populacji bezdomnych 

zwierząt oraz zawiera postanowienia edukacyjne w zakresie kształtowania prawidłowych 

podstaw i zachowań człowieka w stosunku do zwierząt. Przypomniał również, iż warunkiem 

otrzymania pozytywnej opinii od Powiatowego Lekarza Weterynarii jest obligatoryjnie 

zawarcie umowy o świadczenie usług weterynaryjnych pomiędzy gminą a punktem 

weterynaryjnym. Z tej przyczyny przedmiotowa umowa została zawarta ze schroniskiem 

„Wesoły kundelek” z siedzibą w Lesku, ul. Sanowa. Ponadto gmina zawarła dodatkową 

umowę z gabinetem weterynaryjnym Witolda Zygmunta z siedzibą w Krośnie, ul. Szpetnara. 

Wójt wyjaśnił, iż gabinet ten świadczy całodobowe usługi, a sołtysi otrzymali telefony do 

tego gabinetu. Nadto gmina podpisała umowę z gospodarstwem rolnym Pana Jacka Frydrycha 

w Krościenku Wyżnym, które w razie wystąpienia potrzeby zapewnia miejsca dla 

bezdomnych zwierząt gospodarskich. Wójt poinformował także zgromadzonych,  

że przedmiotowy projekt uchwały został również pozytywnie zaopiniowany przez zarządcę 

obwodu łowieckiego obejmującego swym zasięgiem teren gminy Krościenko Wyżne. Dlatego 

też proponuje się przyjęcie powyższego Programu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Marek Filar, który zapytał czy współpraca z kołem 

łowiecki polega tylko na odstrzale zwierząt. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiadając na pytanie radnego wyjaśnił, że współpraca ta 

polega między innym na tym, że corocznie koło łowieckie zwraca się o wydanie opinii  

w przedmiocie planowanego odstrzału zwierząt na terenie działania takiego koła. Zaznaczył 

też, iż w tego rodzaju opinii można ustosunkować się do planowanego przez koło odstrzału  

tj. można wnioskować o zwiększenie odstrzału zwierzyny, chociażby ze względu na rozmiar 

strat i szkód przez nie powodowane. Wójt poinformował, iż plan ten w roku bieżącym został 

zaakceptowany bez uwag, ze względu na brak występowania szkód rolniczych. 

 

Radny Bolesław Pudłowski stwierdził, iż w ubiegłym roku wystąpiły szkody rolnicze 

wyrządzone w głównej mierze przez sarny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że nie otrzymał od koła łowieckiego jakiejkolwiek 

informacji potwierdzającej wystąpienie takich szkód. 

 

Radny Zdzisław Omachel zaznaczył, że widocznie koło łowieckie nie przekazuje protokołów 

szkodowych ani innych informacji w tym zakresie, bowiem szkody takie na terenie gminy 

występują. Ponadto zwracając się do Wójta radny zapytał, o koszt pobyt zwierzęcia 

bezdomnego w schronisku „Wesoły kundelek”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że zgodnie z podpisaną umową gmina za gotowość  

tj. bez względu na okoliczność czy przebywa tam jakiekolwiek zwierzę płaci jednorazowy 

ryczałt w wysokości 5 tys. zł. Dodatkowo tysiąc złotych za zwierzę w ramach wykonanej 

usługi. W ramach gotowości schronisko zapewnia wszelkie usługi włącznie z gwarancją 

adopcji.  

 

Radca Prawny – Teresa Rygiel zaznaczyła, że trudno jest w tej chwili znaleźć tańsze 

schronisko, bowiem przykładowo schronisko Orzechowce żąda kwoty 10 tys. zł.  

za pozostawanie w gotowości. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w tej chwili gminy zatwierdzają Programy 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi bez pozytywnych opinii Powiatowych Lekarzy 

Weterynarii. Wójt zaakcentował, że z pewnością decydujący głos w kwestii zgodności  

z prawem takich uchwał należeć będzie do oceny organu nadzoru prawnego tj. do Wojewody. 

Poza tym Wójt podkreślił, że na naszym terenie i w jego najbliższej okolicy nie ma ośrodków, 

z którymi istniałaby możliwość zawarcia takiej umowy. Najbliższym takim ośrodkiem jest 

właśnie Lesko. Ponadto Wójt poinformował, że na obecną chwilę gmina nie zawarła, jak  

to miało miejsce do tej pory, stałej umowy na utylizację martwych zwierząt z Leżachowem, 

bowiem Krosno tj. firma Remondis wykonuje takie usługi jednorazowo, taniej oraz przede 

wszystkim dużo szybciej. 

 

Radny Eugeniusz Such zapytał, co w praktyce należy zrobić w sytuacji, kiedy widzimy 

martwe zwierze. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że jeżeli martwe zwierze znajduje się na terenie gminy 

należy to zgłosić do Urzędu Gminy. Powyższe nie dotyczy dróg krajowych i powiatowych,  

za które odpowiada zarządca drogi.  

 

Radny Edward Marszałek zauważył, że temat ten warty jest wyjaśnienia dokonanego 

chociażby w formie artykułu w prasie lokalnej, bowiem mieszkańcy często mają z tym 

problem. Radny zauważył, że na obszarze gminy musi być wiadomo do kogo należy 
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zadzwonić w takiej sytuacji. Ponadto radny zaproponował, aby stosowna informacja w tym 

temacie została umieszczona na stronie internetowej gminy, aby mieszkańcy wiedzieli jak 

postępować w tego typu sytuacjach. Dodał, że warto wskazać pewne formuły prawne 

działania w takich przypadkach. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podkreślił, że w godzinach urzędowania, tego typu sytuacje 

należy zgłaszać do Urzędu Gminy. Poza tymi godzinami zgłoszenia te należy kierować do 

policji, która wie jak postąpić w takiej sytuacji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dodał, iż w godzinach kiedy urząd nie pracuje zgłoszenie takie 

może przyjąć również sołtys. 

 

Radny Marek Filar pozostając przy kwestiach związanych z Programem zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy zauważył, iż znajdują się w nim zapisy obligujące 

gminę do pokrycia kosztów sterylizacji bezdomnych zwierząt oraz miotów. Radny 

poinformował, że w przeszłości Krosno zorganizowało jednorazową akcję, w której gmina 

Krosno pokrywała koszty takiej sterylizacji. Nadmienił, iż akcja ta była bardzo skuteczna oraz 

zaproponował zastosowanie podobnego rozwiązania. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę na psa, wałęsającego się obok 

budynku „Domu Spółdzielczego”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że pies ten był już trzykrotnie wyłapywany, 

jednakże powracał, gdyż posiada właściciela. W tej chwili tj. gdy właściciel jest znany,  

w przypadku interwencji pies ten jest transportowany do jego budynku. 

 

Radny Krzysztof Podkul zauważył, że skoro właściciel jest znany należy ukarać go mandatem 

karnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że mandaty takie były wystawiane. Niestety okazywały 

się one nieskuteczne. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 28 /2015  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17. 

Następnie Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości gruntowych.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt ww. uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu). Stwierdził on, że firma Walter Władysława Chrobaka zwróciła się  

z wnioskiem o odkupienie dwóch działek. Pierwszy z tych wniosków dotyczy odkupienia 
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działki o powierzchni 6 m2 wydzielonych z działki o numerze ewidencyjnym 3731/3. Wójt 

wyjaśnił, że działka ta stanowi działkę drogową przylegającą bezpośrednio do posesją, na 

której wnioskodawca zamierza prowadzić zabudowę. Wójt zauważył, że wydzielenie 6 m2  

z działki drogowej o numerze ewidencyjnym 3731/3 zbytnio nie zmieni układu tej działki, 

albowiem w miejscu wyznaczonym na odstąpienie działka ulega rozszerzeniu. Z kolei drugi 

wniosek dotyczy odkupienia 243 m2, które zostałyby wydzielone z działki o numerze 

ewidencyjnym 5409. W obecnej chwili wnioskowana do odkupienia cześć działki 5409 

bezpośrednio wchodzi w posesję wnioskodawcy tj. de fakto ta część straciła swoje 

przeznaczenie, gdyż od pozostałej części odgradza ją brama zasuwna. W związku z tym,  

że gmina nie korzystała i nie planuje w przyszłości wykorzystać wnioskowanej do odstąpienia 

części nieruchomości, ewentualna jej sprzedaż jest uzasadniona. Ponadto sprzedaż ww. części 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym argumentowana jest polepszeniem infrastruktury 

działek do nich bezpośrednio przylegających. Wójt poinformował też że koszty oraz cena 

nabycia wydzielonych części zostanie ustalona w drodze przeprowadzonych negocjacji,  

po wyrażeniu zgody na ich zbycie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 3 głosy „za”, przy 1 głosie ”wstrzymującym się”. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zwracając się do Wójta zapytał, czy obie wnioskowane  

do sprzedaży części nieruchomości są koniecznie do prowadzenia działalności gospodarczej 

przez wnioskodawcę. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że obie te części są przydatne wnioskodawcy  

do prowadzenia zabudowy związanej z jego działalnością gospodarczą. 

 

Radny Janusz Szmyd zwracając się do Wójta zapytał, czy w tym przypadku nie wchodzi  

w rachubę ewentualna zamiana nieruchomości tj. aby wnioskodawca oddał inną część gruntu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż chętnie zgodziłby się na taką zamianę, celem 

wybudowania placu zabaw przy ul. Księżej. Dodał, że na ten temat będzie jeszcze rozmawiał 

z wnioskodawcą i być może uda się coś wynegocjować, ponieważ wnioskodawca posiada 

jeszcze inne plany związane z odstąpieniem części gruntu. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 29 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości 

gruntowych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18. 
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W dalszej części posiedzenia Rada przystąpiła do podjęcie uchwały w sprawie 

odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce o numerze 

ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt ww. uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu). Stwierdził on, że pismem z dnia 17 grudnia 2014 roku Pan Konrad Szajna 

zwrócił się z prośbą o odpłatne przejęcie odcinka sieci kanalizacyjnej. Przedmiotowy odcinek 

sieci kanalizacyjnej znajdujący się przy ulicy Północnej, liczący 34 metry bieżące został 

wykonany kosztem wnioskodawcy. Wójt poinformował, że zgodnie z art. 31 ustawy z dnia  

7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 

(Dz. U. z 2011 r. Nr 45, poz. 236) gmina obowiązana jest na warunkach uzgodnionych  

w umowie przejąć urządzenia kanalizacyjne, wybudowane ze środków własnych przez  

te osoby. Uzupełniają dodał, że wnioskodawca dopełnił wszystkich formalności w tym 

zakresie tj. złożył wymagane dokumenty w postaci protokołów odbioru, pozwoleń  

na wpięcie, opis techniczny, warunki przyłącza, zgody na przejście przez sąsiedni grunt oraz 

wszelkie kosztorysy wraz z fakturą. W związku z tym przygotowano stosowny projekt 

uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Regionalnego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii do projektu 

uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Janusz Szmyd zapytał, czy średnica zrzutu przejmowanego 

odcinak sieci jest odpowiednia, tj. czy następne obiekty, które mogą powstać w tym terenie 

będą mogły przyłączyć się do tego odcinka.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że taka możliwość została przewidziana przez 

MPGK w Krośnie, które wydaje warunki wykonania takiego przyłącza. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał, czy gmina ma obowiązek wykupienia odcinka sieci  

za cenę podyktowaną przez właściciela. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że gmina obowiązana jest do wykupienia takiego 

odcinka po cenie kosztów poniesionych przez właściciela. 

 

Radny Edward Marszałek zauważył, że nie jest to obowiązek wykupienia tylko refundacja 

kosztów przejęcia, bowiem przy wykupieniu możliwa jest negocjacja co do ceny nabycia. 

Radny zaznaczył, że z kupowaniem mamy do czynienia, kiedy istnieje wybór. Przy przejęciu 

właściwie nie ma takiego wyboru. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, iż w przedmiotowy projekcie zapisano, iż przejmuje 

się odcinek odpłatnie od inwestora. 

 

Radny Edward Marszałek przypomniał, że robiąc gminną kanalizację, nie dość, że nikt nam 

do niej nie dopłacił, to ci mieszkańcy, którzy robili kanalizację sami sfinansowali jej budowę 
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z własnych pieniędzy. W związku z tym radny dopytał gdzie zapisano, że gmina ma zapłacić 

za odcinek tyle, ile wynosi koszt poniesiony przez inwestora. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w związku z tym, że gmina obowiązana jest 

przejąć urządzenia kanalizacyjne, odbywa się to po kosztach poniesionych przez prywatnego 

inwestora. Wyjaśnił również, iż inwestor musi udokumentować za pomocą faktury poniesione 

przez niego koszty.  

 

Radny Edward Marszałek zakomunikował, że w związku z powyższym nie ma obowiązku 

płacenia dokładnie tyle co poniesione przez inwestora koszty.  

 

Radca Prawny – Teresa Rygiel wyjaśniła, że ilekroć gmina przejmowała odcinek sieci 

kanalizacyjnej, koszty te były weryfikowane, bo faktycznie zdarzyła się taka sytuacji,  

że kosztorys został zrobiony po 5 latach od budowy odcinka. Zaznaczyła również, że  

w przypadku jakichkolwiek wątpliwości powoływani są rzeczoznawcy majątkowi, którzy  

te koszty dokładnie weryfikują. Wówczas robiona jest odkrywka odcina. Dodała, iż  

w omawianym przypadku wątpliwości takie nie zachodziły. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał, iż okoliczność powoływania rzeczoznawcy miała 

miejsce w przypadku wodociągu za góra Marynkowską. Odkupiony wówczas odcinek sieci 

wodociągowej, po wycenie sporządzonej przez rzeczoznawcę, został wykupiony po cenie 

niższej, aniżeli żądał inwestor. Wójt jeszcze raz podkreślił, że w przypadku przedmiotowego 

odcinak sieci kanalizacyjnej wątpliwości takie nie zachodzą, bowiem cała dokumentacja 

wykonywana była na bieżąco. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, że uwaga radnego Marszałka jest jak 

najbardziej słuszna. Ponadto zauważył, iż w przypadku kiedy gmina przejmuje ciągnięty 

odcinek kanalizacji wraz z odcinkiem przyłącza do budynku nie ma pewności, czy koszty te 

nie zostały podzielone w wysokości w jakiej zostały rzeczywiście poniesione. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dodał, iż właśnie z tego powodu w przypadkach, w których 

zamiar budowy odcinka sieci został wcześniej zgłoszony, informuje się mieszkańców, aby 

koszt te zostały rozdzielone tj. aby faktura zawierała oddzielne wyszczególnienie kosztów  

w postaci kanału głównego oraz przyłącza do budynku.  

 

Radny Piotr Kasperkowicz zauważył, że nie jest trudno uzgodnić wartość rynkową takich 

robót. W związku z tym mniej, więcej można przygotować takie oszacowanie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdzając wypowiedź radnego wyjaśnił, iż ceny za metr 

bieżący odcinak sieci kanalizacji wahają się w granicy od 120 do 250 zł. Dodał, że cena  

ta zależy od różnych czynników takich jak m.in. obciążenie pracami określonej firmy, czy też 

od sprzętu jakim ta firma dysponuje. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 30 /2015  

w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce  

o numerze ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 19. 

Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia 

odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 

3048, 3044/1, 3044/2, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt ww. uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu). Stwierdził on, że art. 31 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2011 r. Nr 45, poz. 236) 

stanowi podstawę przejęcia przez gminę, na warunkach uzgodnionych w umowie urządzeń 

kanalizacyjnych, wybudowanych ze środków własnych przez mieszkańców. Podkreślił,  

iż powyższy artykuł odnosi się również do Państwa Pauliny i Przemysława Prętnik, którzy 

wystąpili z wnioskiem o zwrot poniesionych kosztów. Dodał, iż wnioskodawcy spełnili 

wszelkie warunki formalne tj. dołączyli do wniosku: fakturę vat, potwierdzenie odbioru 

wykonania przyłącza przez MPGK, protokół branżowy odbioru technicznego wydany przez 

MPGK, notatkę spisaną na okoliczność włączenia do sieci kanalizacyjnej wydaną przez 

MPGK, protokół odbioru wykonania skrzyżowania przyłącza kanalizacyjnego z gazociągiem 

niskiego ciśnienia oraz projekt przyłącza kanalizacji sanitarnej do projektowanego budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego. Wójt zaznaczył, iż całkowity koszt wykonania 

przedmiotowego odcinka sieci wyniósł 5 676,45 zł, z czego kwota wykonania przyłącza do 

budynku to 473,55 zł. Zaakcentował także, że podobnie jak we wcześniejszym przypadku, 

wykonanie przyłącza do budynku nie jest przedmiotem przejęcia, a koszty wykonania samego 

przyłącza obciążają wyłącznie inwestora. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii do 

projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Jan Omachel, który zapytał o długość ww. odcinka 

sieci kanalizacji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że długość powyższego odcinka sieci wynosi 69,5 

metra. 
 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dodał, że gmina nie ma wpływu na negocjacje ceny, 

czy też poszukanie innego tańszego rozwiązania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zauważył, że rozwiązanie takie oczywiście skutkuje kosztami 

poniesionymi przez gminę. Jednakże, gdyby przedmiotowa inwestycja była poprowadzona 

przez gminę, koszty wykonania takiego odcinka z pewnością byłyby dwukrotnie wyższe, nie 

wspominając o nakładzie prac pracowników prowadzących inwestycję. W związku z tym, 

jeżeli ktoś wykona taki odcinek i zwróci się z wnioskiem jego przejęcie przedstawiając 
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kompletną dokumentację, gmina zobowiązana jest do przejęcia tego odcinka tj. głównej sieci 

mediów, z wyłączeniem przyłącza do budynku. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 31 /2015  

w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej  

na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 3044/2, obręb geodezyjny 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad 20. 

W dwudziestym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 7 645,00 zł, w tym: 

a) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 7 645,00 zł – dochody bieżące; 

2) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 7 645,00 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 7 645,00 zł – wydatki bieżące; 

3) zwiększa się plan dochodów o kwotę 659 220,92 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 575 003,00,45 zł – dochody majątkowe; 

b) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w kwocie  

70 966,66 zł – dochody majątkowe; 

c) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 13 251,26 zł – dochody bieżące; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 659 220,92 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 536 003,00 zł – realizacja zadania 

„Przebudowa drogi gminnej nr 114905R – ul. Sportowa, ul. Księża, ul. Centralna  

w m. Krościenko Wyżne, Pustyny” – wydatki majątkowe;  

b) w dziale 710 – Działalność usługowa w kwocie 12 500,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 1 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 90 375,92 zł – wydatki bieżące; 

e) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 19 342,00 zł – wydatki 

bieżące; 

5) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 7 320,00 zł, w tym: 

a) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 7 320,00 zł – wydatki bieżące; 

6) zwiększa się plan wydatków o kwotę 7 320,00 zł, w tym: 

a) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 7 320,00 zł – wydatki majątkowe; 

7) zwiększa się plan wydatków o kwotę 329 685,03 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 55 000,00 zł - realizacja zadania 

„Przebudowa budynku GRN na dz. nr ew. 4013 przy ul. Południowej w Krościenku 

Wyżnym” – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 20 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 7 362,97 zł – wydatki bieżące; 
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d) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 57 322,06 zł,  

z czego na wydatkach bieżących o kwotę 20 000,00 zł oraz na realizacji zadania 

„Budowa parkingu przy budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym” w kwocie 

37 322,06 zł - wydatek majątkowy; 

e) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 190 000,00 zł – realizacja zadania 

„Zagospodarowanie terenu przy kompleksie sportowym w Krościenku Wyżnym  

(dz.ew. 4438/1, 4438/2, 4438/3”) – wydatki majątkowe; 
8) jako źródło pokrycia wydatków wskazuje się wolne środki, o których mowa  

w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy. 

9) udziela się dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne w brzmieniu, jak załącznik  

do niniejszej uchwały: 

a) zwiększa się dotację celową dla Gminy Krosno w wysokości 8 000,00 zł za dzieci  

z terenu gminy Krościenko Wyżne uczęszczające do przedszkoli niepublicznych na 

terenie Gminy Krosno. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 

głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Janusz Szmyd, który zapytał czego dotyczy kwota 190 

tys. zł. na zadaniu „Zagospodarowanie terenu przy kompleksie sportowym w Krościenku 

Wyżnym (dz.ew. 4438/1, 4438/2, 4438/3”). 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że kwota ta odnosi się do urządzenia dojazdu wraz  

z górnym parkingiem, zlokalizowanym obok boiska Orlik. Wójt poinformował także,  

że zadanie to uzyskało dofinansowanie w wysokości 75 % poniesionych kosztów. Stąd też 

konieczność jego wprowadzenia do budżetu, a następnie wykonania i rozliczenia do końca 

czerwca br. Dodał, że zwrot kwoty dotacji winien nastąpić we wrześniu, wiec w budżecie 

gminy winny znaleźć się środki na realizację dodatkowych zadań. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do Wójta Gminy zapytał, co z innymi 

inwestycjami m.in. dotyczącymi ulicy Grunwaldzkiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że póki co środki na przedmiotową inwestycje 

zostały zabezpieczone. Ponadto na realizację przedmiotowego zadania zgłoszono wniosek do 

Wojewody o dofinansowanie w ramach remontu dróg dojazdowych do pól. Sprawa ta winna 

się rozstrzygnąć w najbliższych dniach. Kosztorys zadania wyniósł około 100 tys. zł. przy 

planowanym dofinansowaniu zadania w 80 %. W przypadku zwiększenia zakresu prac, 

koszty te zostaną pokryte w ramach środków własnych budżetu gminy. Ponadto Wójt 

zapewnił, iż w związku z nieprzewidzianymi wydatkami w budżecie gminy, w paragrafie 

dotyczącym dróg znajduje się rezerwa rzędu 170 tys. zł. Dodał, iż część z tych środków 

zostanie przydzielona szkole, w ramach wykonania połowy zakresu prac przewidzianych  

do realizacji w ciągu 2 najbliższych lat, o które w petycji zawnioskowały Rady Rodziców. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał o miejsce, w którym przewidziano do wykonania budowę 

parkingu przy budynku Domu Ludowego. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że chodzi o plac znajdujący się od wejściowej strony 

urzędu. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał o kwestię urządzenia drogi dojazdową do tego parkingu 

od strony ulicy Sportowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że koszt nabycia przedmiotowej działki to ok. 200 tys. 

złotych tj. 160 tys. zł za nabycie 16 arowego gruntu oraz koszty z tym związane. Dodał, że  

w tej chwili gminy nie stać na dokonanie takiego zakupu. 

 

W związku z tym radny Bolesław Pudłowski dopytał o możliwość odkupienia samej drogi 

dojazdowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że właściciel jest zainteresowany wyłączną sprzedażą 

całej działki. Ponadto dodał, iż 3 ary gruntu kompleksowo rozwiązałoby sprawę urządzenia 

takiej drogi.  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR V/ 32 /2015  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 21. 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia apelu w sprawie poparcia apelu Rady 

Miasta Krosna z dnia 27 lutego 2015 roku dotyczącego podjęcia przez Zarząd Województwa 

Podkarpackiego działań zmierzających do budowy łącznicy kolejowej pomiędzy linią NR 108 

a linią NR 106 oraz wsparcia przedmiotowej inwestycji ze środków Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt apelu (projekt apelu w załączeniu). Wójt uznając 

przedmiotowy apel za zasadny stwierdził, iż niewątpliwie budowa łącznicy kolejowej 

kompleksowo rozwiąże problemy komunikacyjne naszego regionu ze stolicą województwa 

oraz umożliwi realizację bezpośredniego połączenia kolejowego z Krosna do Rzeszowa, 

przez co skróci o połowę czas przejazdu pomiędzy tymi miastami. Nadto poparcie apelu Rady 

Miasta Krosna tworzy możliwość pozyskania dofinansowania przedmiotowego zadania oraz 

umieszczenia go na liście zadań indykatywnych tj. o 100 % dofinansowaniu. Stąd też nacisk 

na Zarząd Województwa Podkarpackiego o podjęcie stosownych działań zmierzających do 

realizacji ww. inwestycji. W związku z powyższym należy pochylić się nad omawianym 

tematem i w oddzielnym apelu poprzeć w całości apel, jaki zainicjowała Rada Miasta Krosna. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii przez 

Komisję.  
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Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt apelu – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła APEL w sprawie poparcia apelu 

Rady Miasta Krosna z dnia 27 lutego 2015 roku dotyczącego podjęcia przez Zarząd 

Województwa Podkarpackiego działań zmierzających do budowy łącznicy kolejowej 

pomiędzy linią NR 108 a linią NR 106 oraz wsparcia przedmiotowej inwestycji ze 

środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 

2014-2020 (apel w załączeniu). 

 

Ad. 22. 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia apelu dotyczącego decyzji 

PGE Obrót S.A. w sprawie likwidacji od 1 stycznia 2014 roku Biura Obsługi Klienta przy ul. 

Hutniczej 4. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odczytał zgromadzonym projekt apelu (projekt apelu  

w załączeniu). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do projektu apelu. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt apelu – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 30 marca 2015 r. pozytywnie zaopiniowała projekt apelu – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła APEL 

dotyczącego decyzji PGE Obrót S.A. w sprawie likwidacji od 1 stycznia 2014 roku Biura 

Obsługi Klienta przy ul. Hutniczej 4 (apel w załączeniu). 

 

Ad. 23. 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, który powołując się na przepis art. 24h 

ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., poz. 594  
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z późn. zm.) poinformował radnych o obowiązku złożenia kolejnego oświadczenia 

majątkowego. Przewodniczący wyjaśnił, iż corocznie do 30 kwietnia radny obowiązany jest 

do złożenia oświadczenia majątkowego według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego. 

Poinformował także, iż oświadczenia wraz z kopią zeznań o wysokości osiągniętego dochodu 

w roku podatkowych 2014 należy złożyć w 2 egzemplarzach. 

 

Dalej Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przedstawił informację przekazaną przez Urząd 

Skarbowy w Krośnie w odniesieniu do oświadczeń majątkowych radnych Gminy Krościenko 

Wyżne, złożonych na początek kadencji. Stwierdził on, że wszyscy radni złożyli 

oświadczenia w ustawowym terminie tj. w ciągu 30 dni od dnia złożenia ślubowania. 

Wszystkie oświadczenia zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Kroście celem 

dokonania analizy. Urząd Skarbowy stwierdził: 

1) w oświadczeniach 3 osób nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości – bez uwag, 

2) w 8 oświadczeniach nie zastosowano się do pkt 3 uwag do oświadczenia tj. nie 

wskazano przynależności składnika majątkowego do majątku osobistego lub objętego 

małżeńską wspólnością majątkową, 

3) w pozostałych 4 oświadczeniach stwierdzono innego rodzaju nieprawidłowości. 
 

Przewodniczący Rady dodał, iż treść oświadczeń majątkowych radnych Gminy Krościenko 

Wyżne, złożonych na początek kadencji została opublikowana w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Krościenko Wyżne. Poinformował również, iż osoby, u których  

w oświadczeniach majątkowych stwierdzono nieprawidłowości winny złożyć w tym zakresie 

odpowiednie oświadczenie lub wyjaśnienie. 

 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia petycji Rady Rodziców Publicznego Gimnazjum  

i Publicznej Szkoły Podstawowej w sprawie remontu hali sportowej i małej Sali 

gimnastycznej mieszczących się w Publicznej Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II  

w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odczytał odpowiedź na petycję (pismo Wójt Gminy z dnia  

25 lutego 2015 roku – pismo w załączeniu).  

 

Po odczytaniu pisma Wójt, odnosząc się do stawianych w petycji zarzutów stwierdził, iż 

argumenty przedstawione w petycji są przesadzone, gdyż stawiają tezę, że użytkowanie hali 

sportowej i małej sali gimnastycznej wiąże się z możliwością uszkodzenia ciała,  

a użytkowanie tych obiektów w obecnej chwili jest niemożliwe etc. Wójt jeszcze raz, 

podkreślił tak jak w piśmie skierowanym do rodziców, że dach sali gimnastycznej cieknie nie 

od teraz, a sale nie są w stanie uniemożliwiającym ich użytkowanie. Ponadto zauważył, że 

sanepid kontrolował halę i wówczas nie zapadła żadna decyzja dotycząca naprawienia czy 

malowania parkietu. Jedyne zastrzeżenia sanepidu dotyczyły malowania ścian i poprawienia 

parkietu w małej sali gimnastycznej oraz dwóch klasach, jednakże zgodnie z zaleceniami 

sanepidu prace te winny zostać wykonane do końca roku szkolnego 2015/2016. Termin 

wykonaniach tych poprawek jest terminem dość odległym. Wobec tego Wójt zaakcentował,  

iż z pomocą Przewodniczącego Rady, został sporządzony kosztorys na wykonanie 

nawierzchni poliuretanowej na małej Sali gimnastycznej. Prace te zostały skosztorysowane  

w granicach około dwudziestu kilku tys. zł. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, że nawierzchnia ta jest nawierzchnią 

bardzo bezpieczną, zwłaszcza ze względu na okoliczność, że na małej sali gimnastycznej 

ćwiczą dzieci z klas 1-3. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel kontynuując wypowiedź poinformował również,  

że skosztorysowano także wymianę oświetlenia. Jego koszt to około 20 tys. zł. Poinformował 

również, iż w dalszym ciągu oczekuje na wycenę malowania parkietu oraz na ekspertyzę  

w zakresie remontu dachu hali sportowej. Wójt wyjaśnił, iż posiadając te wszystkie dane 

zostanie ustalony stosowny harmonogram robót. Zaznaczył, iż liczy, że jeszcze w tym roku 

uda się przeprowadzić remont małej sali gimnastycznej, bowiem koszty te nie są duże. 

Odnosząc się do pozostałych spraw remontowych, Wójt zaakcentował, iż w całości 

podtrzymuje wszystko co obiecał na spotkaniu z okazji jubileuszu 50-lecia użytkowania 

szkoły tj. że najbliższe 2 lata to okres, w którym gminę czekają wydatki inwestycyjne 

związane z remontem obiektu szkoły w zakresie dotyczącym m. in. remontu hali sportowej, 

remontu ogrzewania oraz przebudową otoczenia szkoły. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, że ekspertyzy w zakresie przeglądu 

dachu nie udało się jak do tej pory wykonać, z uwagi na niekorzystne warunki atmosferyczne. 

Dodał także, że naprawa dachu związana jest z błędami konstrukcyjnymi, fabrycznymi płyt,  

z których jest on wykonany, a uszczelnienie tego jest niezwykle trudne. 

 

Radny Edward Marszałek zaznaczył, że niewątpliwie cieknący dach hali sportowej stanowi 

problem, który jeśli nie zostanie rozwiązany pociągnie za sobą następstwa w postaci 

pojawienia się grzyba. Dodał, iż problem pojawienia się grzyba zaobserwowano w dolnych 

kondygnacjach budynku szkoły, podczas ostatniego spotkania stowarzyszenia kulturalnego 

„Dębina”. Radny zwrócił uwagę, iż również nad tym tematem należy się pochylić, bowiem  

w miejscach tych przebywają dzieci, a więc najmłodsze stworzenia, z których w dodatku 

wiele z nich to alergicy. Radny podkreślił, iż w związku z obietnicą wygospodarowania  

w ciągu 2 najbliższych lat środków na te remonty, należy zrobić wszystko, aby szkoła  

po przeszło pół wieku odzyskała trochę swojej funkcjonalności. Podkreślił, iż trzeba  

o to zadbać, aby nie pojawił się większy problem. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnotował, iż niekoniecznie działania związane  

z przygotowaniem ww. petycji, w zakresie odnoszącym się do zebrania tych podpisów 

musiało nastąpić w takiej właśnie formie, bowiem niektórzy rodzice nie wiedzieli za bardzo 

pod czym się podpisują. Dodał, iż po prostu wystarczyło w odpowiednim czasie zgłosić  

ww. wniosek do projektu budżetu gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel uzupełniając wypowiedź Przewodniczącego dodał, iż ww. 

petycja równie dobrze mogła zostać zgłoszona dyrektorowi szkoły, który bezpośrednio 

odpowiada za bezpieczeństwo dzieci. Wójt wyjaśnił, iż najlepszym z rozwiązań byłoby 

zgłoszenie dużo wcześniej tej petycji tj. przy okazji zgłaszania założeń do projektu budżetu na 

rok następny. Wówczas pewne rzeczy można byłoby przewidzieć i zaplanować, gdyż jest 

czas kiedy pewne rzeczy się planuje oraz czas kiedy się te rzeczy wykonuje. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż w związku z petycją zgłoszoną przez 

Rady Rodziców Szkoły Podstawowej i Publicznego Gimnazjum należy pójść o krok dalej tj. 

zadbać również o wyposażenie ww. sal. Przewodniczący dodał że chodzi m. in. o słupki na 

halach sportowych, które najprawdopodobniej nie mają już dzisiaj ważnego certyfikatu.  
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W związku z tym należy o to zadbać, tak aby tego rodzaju przedmioty znalazły się na 

wyposażeniu tych obiektów. 

 

Radny Krzysztof Ronowski pozostając przy poruszonym temacie poinformował, że 10 marca 

br. został przyjęty Regionalny Program Operacyjny Województwa Podkarpackiego. Radny 

zaznaczył, że pokazują się juz wstępne nabory oraz wstępne harmonogramy tych naborów. 

Stąd też powstaje pytanie w zakresie przygotowania projektu oraz ewentualnych szans na 

pozyskanie dofinansowania w ramach powyższego Programu, w zakresie odnoszącym się do 

remont tychże sal. W związku z tym radny zaznaczył, iż warto byłoby się zastanowić nad 

zakresem remontu, bowiem istnieją szanse na pozyskanie takiego dofinansowania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż nabory związane z nowym Programem są na bieżąco 

monitorowane.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, iż w związku z tym, że ustawowy 

termin przewidziany przez przepisy kodeksu postępowania administracyjnego na udzielenie 

odpowiedzi na petycję dobiegał końca, działając imieniem Rady Gminy wydłużył termin 

załatwienia przedmiotowej sprawy z informacją, że petycja zostanie rozpatrzona na 

najbliższym posiedzeniu Rady Gminy. W związku z tym Przewodniczący zaproponował, aby 

w odpowiedzi na petycję udzielić informacji podobnej do tej, jaką do Rad Rodziców 

skierował Pan Wójt. Przewodniczący zwracając się do radnych zapytał, o zdania odrębne  

w zakresie dotyczącym odpowiedzi na przedmiotową petycję. 

 

Radni nie zgłosili zdań odrębnych.  

 

Radny Jan Omachel zapytał, o sprawę związaną z drogą pomiędzy ulica Księżą, a drogą 

ekspresową nr 19 tj. o rozmowy jakie w tej sprawie były prowadzone w gminie i jak się one 

zakończyły. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż na spotkaniu tym obecnym przedstawiono, a do 

nieobecnych przesłano oświadczenia o wyrażeniu zgody na przekazanie na gminę części 

działek, będących w posiadaniu tych mieszkańców. Ponadto poproszono mieszkańców  

o odesłanie tychże oświadczeń do końca miesiąca lutego br. Wójt poinformował również, że 

jak do tej pory wpłynęła połowa tych oświadczeń, wobec czego temat urządzenia drogi utknął 

w miejscu i dopóty zgody na przekazanie tych kilku metrów nie będzie dopóty sprawie nie 

można nadać dalszego biegu. Dodał, że jedyne co można w tej sprawie zrobić, to utwardzić 

odcinek, będący własnością gminy, aby zapewnić dojazd do budynków, które w tym miejscu 

powstają.  

 

Radny Jan Omachel zawnioskował o naprawienie barier ochronnych na skrzyżowaniu ulicy 

Mostowej z ulica Południową. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, że sprawa ta jest w trakcie realizacji.  

 

Radny Wiesław Gomółka zauważył, że po zimowym sprzątaniu ulicy Granicznej, jeden  

z mieszkańców następnego dnia zabłocił drogę błotem, jakie odpadło z kół ciągnika. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż w takiej sytuacji nie istnieją inne możliwości, aby 

wpłynąć na takie zachowania, jak tylko zgłoszenie sprawy na policję. Dodał, że droga ta jest 
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drogą gminną, więc policja posiada uprawnienia do wystawienia mandatu karnego. Wójt 

zaznaczył, że w takim przypadku osoba ta powinna po sobie posprzątać. 

 

Radny Eugeniusz Sucha, zwracają się do Wójta zapytał, o działania podjęte w przedmiocie 

poruszanego na ostatniej sesji tematu, jaki dotyczył sieci hydrantów na terenie gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż w tej sprawie zwrócił się do Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Krośnie, celem uzyskania odpowiedzi 

dotyczącej ilości oraz stanu hydrantów znajdujących się na terenie gminy. Poinformował 

również, iż w odpowiedzi MPGK przedstawiło stosowny wykaz hydrantów wraz  

z wyszczególnieniem ich lokalizacji. Wójt zaznaczył, iż jak wynika z przedstawionego 

wykazu część z tych hydrantów uległa uszkodzeniu, a MPGK jest w trakcie ich naprawy. 

Dodał również, iż wykaz ten w najbliższym miesiącu zostanie jeszcze dodatkowo 

uzupełniony. Poinformował również, iż wykaz został przekazany do wiadomości jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie gminy. 

 

Ad. 24. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, przekazał najlepsze życzenia świąteczne, a następnie zamknął V Sesję Rady 

Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 

 

mgr Antoni Dębiec 


